

CONFERENCE 2

Humility in Saint Benedict's Predecessors, Sources, and Rule

1. DESERT ABBAS and AMMAS: Humility as Self-Forgetfulness

Anachoresis as a movement into freedom

Abba Arsenius listens to and learns from his uneducated brothers

2. CASSIAN and THE RULE of THE MASTER

“Signs” of humility become a ladder

3. THE RULE of SAINT BENEDICT

The Ladder of Humility (Chapter 7) as a summary of Chapters 5 and 6 (A.deVogüé).

Humility should be understood in light of the first word of the Rule: *ausculta*/listen;
a posture / condition of attentive receptivity

Prologue 45-50 “School of the Lord’s Service”

A *schola* where listening, humble receptivity, and obedient implementation of teaching leads (in Benedict’s unique additions - vs. 46-49), to transformation: an expanded heart; “sweetly running” the ascetical path.

In Benedict’s ladder (unlike the Master’s):

charity/love must be present at the beginning (step 3) and not only at the end.

Saint Benedict’s understanding of humility presupposes a community

The brethren help one see one’s need for change

Attentiveness is paid to those with special needs

4. OBEDIENCE and TACITURNITY as MANIFESTATIONS of HUMILITY

Humility as the art of “aural contemplation”

This is the art of listening, attentively hearing, all members of the community

5. LASSUS on the LIMITS of OBEDIENCE

Total obedience is offered only to God

The superior may (only) command in accordance with the Rule and Constitutions

Superiors owe obedience to the Church and canon law

CONFÉRENCE 2

Humilité chez les Prédécesseurs Sources et Règle de saint Benoît,

1. DESERT ABBAS et AMMAS : L'humilité comme oubli de soi

L'anachorèse comme mouvement vers la liberté

Abba Arsenius écoute et apprend de ses frères sans instruction

2. CASSIAN et LA RÈGLE DU MAÎTRE

Les "signes" d'humilité deviennent une échelle

3. LA REGLE DE SAINT BENOÎT

L'échelle de l'humilité (chapitre 7) comme résumé des chapitres 5 et 6 (A.deVogüé).

L'humilité doit être comprise à la lumière du premier mot de la Règle : *ausculta /écouter* ;
une posture/condition de réceptivité attentive

Prologue 45-50 « École du service du Seigneur »

Une *schola* où l'écoute, l'humble réceptivité et la mise en œuvre obéissante de l'enseignement conduisent (dans les ajouts uniques de Benoît - v. 46-49) à la transformation : un cœur élargi ; "courant doucement" le chemin ascétique.

Dans l'échelle de Benoît (contrairement à celle du Maître):

la charité/l'amour doit être présent au début (étape 3) et pas seulement à la fin.

La conception de saint Benoît de l'humilité présuppose une communauté

Les frères aident à voir son besoin de changement

L'attention est portée aux personnes ayant des besoins spéciaux

4. L'OBEISSANCE et la TACITURNITE comme MANIFESTATIONS d'HUMILITE

L'humilité comme art de la « contemplation auditive »

C'est l'art d'écouter, d'entendre attentivement, tous les membres de la communauté

5. LASSUS sur les LIMITES de l'OBEISSANCE

L'obéissance totale n'est offerte qu'à Dieu

Le supérieur peut (seulement) commander conformément à la Règle et aux Constitutions

Les supérieurs doivent obéissance à l'Église et au droit canonique